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Folketingets Udvalg for Fødevarer, Landbrug og Fiskeri har i brev af 13. juni 2013 
stillet følgende spørgsmål nr. 497 (Alm. del), som hermed besvares. Spørgsmålet er 
stillet efter ønske fra Henrik Høegh (V).

Spørgsmål 497:

”Ministeren bedes oplyse, om de landmænd, der ikke kan modtage kompensation
for randzoner, fordi de rammer støtteloftet i kompensationsordningen, vil kunne slippe 
for at udlægge randzoner i 2014.”

Svar:

Kammeradvokaten har tidligere slået fast, at kravet om udlæg af randzoner efter 
randzoneloven ikke er afhængig af, at der etableres en kompensationsordning.
Det betyder altså, at landmændene skal udlægge randzoner, også i de tilfælde hvor de 
minimis-støtteloftet måtte være til hinder for udbetaling af randzonekompensation. 

Jeg henviser i øvrigt til min besvarelse af spørgsmål nr. 482, hvoraf det fremgår, at 
randzoneloven ikke er juridisk forbundet med eller afhængig af vandplanerne eller en 
EU-kompensationsordning. 

Mette Gjerskov

/Ulla Heiden

Udvalget for Fødevarer, Landbrug og Fiskeri 2012-13
FLF Alm.del endeligt svar på spørgsmål 497
Offentligt


